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Na Banisku odhalili sochu 
uja Libiča

V Brezne vzniknú ďalšie 
pracovné miesta

Mesto začalo s výstavbou 
vlastnej kompostárne

Najbližšie číslo Brezňana vyjde 11. NOVEMBRA 2022 
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Po volebnej sobote sú známe aj me-
ná poslancov mestského zastupiteľ-
stva, ktorí budú obyvateľov Brezna za-
stupovať počas  nasledujúcich štyroch 
rokov. Sú medzi nimi aj nové tváre.

Primátorom zostáva Tomáš Abel
Brezňania si vybrali kontinuitu. Aj 

po dvoch volebných obdobiach zostá-
va v kresle primátora nezávislý kan-
didát Tomáš Abel, ktorému vyjadrilo 

podporu 5336 oprávnených voličov. 
V  súboji o  post prvého muža hore-
hronskej metropoly získal 82,93 % 
platných hlasov a s výrazným násko-
kom porazil svojich dvoch protikan-
didátov. Jeho vyzývateľa Michala Dol-
ňana (NEKA) podporilo 821 hlasujú-
cich (12,76 %) a Vladimíra Strmeňa 
(Národná koalícia/nezávislí kandidá-
ti) 277 voličov (4,30 %). Volebná účasť 
bola v  porovnaní s  celoslovenským 

priemerom (46,19 %) pomerne nízka. 
K hlasovacím schránkam si v Brezne 
našlo cestu 6740 z celkovo 16 941 za-
písaných voličov, čo predstavuje len 
39,78 %.

Zastupiteľstvo prevalcovali 
nezávislí

Z 54 kandidátov si Brezňania v šty-
roch volebných obvodoch vyberali 18 
poslancov mestského zastupiteľstva. 

Zaujímavosťou je, že v drvivej väčši-
ne (17) uspeli kandidáti bez straníckej 
príslušnosti. V obvode č. 1 získal naj-
viac hlasov Martin Juhaniak (1214), 
druhý skončil Andrej Barančok 
(1099) a  tretí Pavel Ambros (1014). 
Do mestského parlamentu sa tiež 
dostala Ivana Donovalová (852), Ján 
Králik (818), Miroslav Baran (778) 
a Július Obernauer (730). 

 (Pokračovanie na strane 2)

V BREZNE SA PREKVAPENIE NEKONALO. 
SVOJ POST OBHÁJIL ÚRADUJÚCI PRIMÁTOR
Tomáš Abel v sobotných komunálnych voľbách zvíťazil s výrazným náskokom. Aj keď volebná účasť dosiahla len 
necelých 40 %, Brezňania mu dali takmer päťkrát viac hlasov, ako získali jeho dvaja protikandidáti dokopy.
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V Brezne sa prekvapenie nekonalo. 
Svoj post obhájil úradujúci primátor
(Pokračovanie zo strany 1)

V druhom volebnom ob-
vode zvíťazil Tomáš Turňa, 
ktorý presvedčil 749 voličov, 
nasledovala Petra Dzurma-
nová so 691 hlasmi a tretia 
skončila Ľubica Štugnerová, 
ktorú podporilo 666 hlasujú-
cich. Do poslaneckých lavíc 
zasadne aj Matej Garaj (653) 
a Milan Palovčík (601).

V rámci tretieho obvodu 
dostal najviac krúžkov Da-
niel Struhár (1200), nasle-
doval Martin Ridzoň (1152), 

Miroslav Fašang (1115), Jo-
zef Auxt (481) a napokon aj 
Jozef Tokár (424), ktorý kan-
didoval za stranu Národná 
koalícia/nezávislí kandidáti. 

V štvrtom volebnom obvo-
de získal poslanecký mandát 
Erik Duhan, ktorého podpo-
rilo 127 oprávnených voličov. 
 (eš)

Osem samosprávnych 
krajov spoznalo svojich 
zástupcov v regionálnych 
parlamentoch. Účasť vo-
ličov v Banskobystrickom 
kraji bola 45,13 %. 

Tohtoročné voľby do 
ôsmich samosprávnych 
krajov boli šieste v histórii 
Slovenska. Prvýkrát sa ko-
nali spojené s komunálny-
mi voľbami. 

Novým predsedom sa 
stal Ondrej Lunter

Doterajšieho župana 
Banskobystrického samo-
správneho kraja Jána Lun-
tera vystrieda vo funkcii 

Ondrej Lunter (NEKA). 
Svoju dôveru mu prejavi-
lo 47,53 % voličov (96 438 
hlasov). Druhý skončil 
Adrian Polóny (NEKA, 30 
436 hlasov, 15,00 %), tretí 
Rudolf Huliak (NK/NEKA, 
23 236, 11,45 %), za nimi 
Miroslav Suja (Republi-
ka, 19 130, 9,42 %), Marek 
Kotleba (ĽS Naše Sloven-
sko, 14 417, 7,10 %), Michal 
Albert (KSS, 7102, 3,50 %), 
Maroš Čupka (Socialisti.sk, 
4800, 2,36 %), Jozef Sásik 
(SĽS, 2571, 1,26%), kandi-
dát, ktorý sa vzdal: Marek 
Modranský (NEKA, 4749, 
2,34 %). 

Najviac hlasov 
získal  Tomáš Abel

V Banskobystrickom 
samosprávnom kraji sa 
počet poslancov nemenil. 
Občanov bude zastupovať 
49-členné zastupiteľstvo.  
Medzi poslancami najväčší 
počet hlasov v kraji (13 571) 
suverénne získal Tomáš 
Abel (NEKA), ktorý bude 
zastupovať okres Brezno 
(volebný obvod č. 3). Spolu 
s ním záujmy regiónu budú 
hájiť ďalší štyria nezávislí 
poslanci, a to Martin Juha-
niak (5505 hlasov), Miro-
slav Fašang (5379), Daniel 
Struhár (4554) a Martin 
Ridzoň (4224).  (md)

Novým županom sa stal Ondrej Lunter

FOTO: MINV

Dovoľte mi, aby som vám, milí Brezňania, srdečne poďa-
koval za neskutočnú podporu, ktorú som od vás dostal. Ďa-
kujem za vašu dôveru, ktorú ste mi prejavili vaším hlasom. 
Som nesmierne šťastný, že môžeme pokračovať v našej prá-
ci za lepšie a prosperujúce mesto. Mesto, ktoré bude tvoriť 
hodnoty pre súčasné aj budúce generácie. Verím, že sa nám 
to vzájomnou spoluprácou bude naďalej dariť napĺňať. Ďa-
kujem celej mojej rodine, ktorá pri mne vždy stála a podpo-
rovala ma, všetkým zamestnancom mesta i jeho organizácií 
za vynikajúco odvedenú prácu. Srdečne gratulujem všet-
kým poslancom a teším sa na spoluprácu v prospech našich 
obyvateľov. Tomáš Abel 

POĎAKOVANIE PRIMÁTORA

FOTO: STANISLAV SPÁČ 
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Brezňanom zanechal poklad. 
Na Banisku mu za to odhalili sochu

Päť včelstiev, o  ktoré sa 
od jari tohto roka starajú 
breznianski lesníci, vypro-
dukovalo dovedna 120 ki-
logramov medu. Teraz ním 
Lesy mesta Brezno zásobili 
miestne materské školy 
a zariadenie pre seniorov. 

Aj týmto krokom chce 
mesto podporiť konzumáciu 
lokálnych potravín.

Deťom aj seniorom
Sladké a  hlavne zdravé 

prekvapenie si v  polovici 
októbra pripravila mestská 
spoločnosť Lesy mesta Brez-
no (LMB) pre najmladšiu 
a najstaršiu generáciu Brez-
ňanov. Podarilo sa jej totiž 
rozbehnúť projekt vlastného 
chovu včiel, ktorý priniesol 

svoje prvé ovocie v podobe 
kvalitného lesného medu. 
„Tento rok sme mali prvú 
produkciu v objeme 120 kg, 
ktorú sme doplnenú o pro-
dukciu regionálnych vče-
lárov rozniesli do jedální 

deťom do všetkých našich 
škôlok a  seniorom do náš-
ho nového zariadenia pre 
seniorov Boženka,“ priblížil 
primátor Tomáš Abel. 

Každý subjekt dostal jeden 
až tri veľké poháre pravého 

lesného medu, ktorý mô-
že použiť na prípravu jedál 
a nápojov podľa vlastnej po-
treby. Okrem toho, že sa vy-
užíva ako prírodné sladidlo, 
má totiž aj mnoho liečivých 
a funkčných vlastností. Nie-
lenže zlepšuje chuť, vôňu, 
textúru či farbu, ale dokonca 
predlžuje aj trvanlivosť po-
travín.

Chov chcú rozšíriť o ďalšie 
rodiny

Aktuálne LMB disponujú 
piatimi úľmi, ktoré sa nachá-
dzajú v  areáli expedičného 
skladu v Rohoznej. Vedenie 
spoločnosti však zvažuje 
ich presun do jelenej obory 
v  lokalite Brezinky, kde by 
ich počet chceli v budúcom 
roku navýšiť o  ďalších tri 

až päť včelích rodín. „Med 
nepredávame. Okrem toho, 
že sme ho rozdali do škôlok 
a Boženky, je niekoľko pohá-
rikov určených ako darček 
pre našich obchodných part-
nerov,“ vysvetľuje riaditeľ 
LMB Ján Lukáč. Na otázku, 
či mestské lesy plánujú v zá-
sobovaní subjektov v zriaďo-
vateľskej pôsobnosti mesta 
pokračovať, odpovedal: „Ve-
rím, že aj budúci rok takúto 
príjemnú akciu zopakujeme 
a  vyprodukujeme dostatok 
medu pre všetky detičky 
a seniorov, ktorí sú v mest-
ských zariadeniach.“ Jeho 
slová potvrdil aj primátor, 
ktorý by chcel distribúciu 
lesného medu postupne roz-
šíriť aj do základných škôl 
a hotela Ďumbier. (eš)

Voda je všetka zázračná, 
veď bez nej by nebol život. 
To sú slová výnimočného 
človeka, ktorý ten svoj za-
svätil nezištnej práci v pro-
spech iných. Aj po svojom 
odchode na večnosť však 
zostal tam, kde to mal naj-
radšej. Pri svojich milova-
ných studničkách. Neza-
budnuteľný ujo Libič.

V okolí Brezna našiel a ob-
novil tri desiatky prameňov, 
o  ktoré sa príkladne staral 
takmer do svojich deväťde-
siatych narodenín.

Voda nad zlato
V predposledný októbro-

vý piatok zaznel z  Baniska 
mohutný potlesk, ktorý 
smeroval do neba. Bol urče-
ný Štefanovi Libičovi, vzác-
nemu, múdremu a pracovi-
tému človeku, ktorý Breznu 
zanechal bohatstvo, aké ne-
má žiadne iné mesto na Slo-
vensku. Voda z  tridsiatich 
studničiek, ktoré počas svoj-
ho života stihol vybudovať 
bez nároku na akúkoľvek od-
menu či pochvalu, má dnes 
totiž cenu zlata. Dôkazom 
bolo uplynulé leto, kedy ce-
lú Európu vrátane Slovenska 
sužovali rekordné horúčavy 
a extrémne sucho.

Na počesť tohto výnimoč-

ného muža, ktorý si ctil prí-
rodu a všetko živé v nej, dalo 
mesto zhotoviť drevenú so-
chu, ktorá má pripomínať je-
ho dielo nasledujúcim gene-
ráciám. „Ujo Libič už nie je 
medzi nami viac ako rok, ale 
nezabudli sme na neho. Na 
odkaze, ktorý nám zanechal, 
pracujeme ďalej. Realizuje-
me vodozádržné opatrenia, 
budujeme jazierka, hrádz-
ky a funkčné vodné plochy, 
pretože chceme, aby voda 
v krajine zostala, zlepšovala 
klímu a tým aj život a zdra-
vie nás všetkých,“ povedal 
pri tejto príležitosti primátor 
Tomáš Abel, ktorý nápad uc-
tiť si patróna breznianskych 
studničiek inicioval. 

Mapa všetkých prameňov
Autorom sochy uja Libiča 

je kalamenský rezbár Michal 
Trnovský, ktorý vytvoril aj 
drevené plastiky remeselní-
kov na námestí v Brezne. Za-
ujímavosťou je, že na zhoto-
venie jeho vernej podoby mu 
stačilo len zopár fotografií. 
Socha je umiestnená pri pra-
meni sv. Štefana v  altánku, 
ktorý nedávno vybudovali 
Lesy mesta Brezno. Tech-
nické služby k nej pridali in-
formačné tabuľky s krátkym 
životopisom a  mapou všet-
kých studničiek.

Novú drevorezbu za prí-
tomnosti poslancov mest-
ského zastupiteľstva a žiakov 
breznianskych základných 
škôl slávnostne odhalil pri-
mátor spolu s  miestnym 
bylinkárom Vladimírom 
Libičom, ktorý prevzal po-
myselnú štafetu starostli-
vosti o  pramene od svojho 
predchodcu. Pomôcť udržať 

všetky studničky na žiadu-
cej úrovni a pokračovať tak 
v  úžasnom diele uja Libi-
ča však môžeme my všetci. 
Stačí občas prečistiť žliabok 
a uvoľniť prietok od nánosov 
kalu, lístia či konárov, prí-
padne upraviť alebo doplniť 
kamene po obvode ktorej-
koľvek z nich.

Pribudli stromčeky, 
kŕmidlá aj permoníci

Program v rekreačno-od-
dychovej zóne na Banisku 
pokračoval lesnou pedago-
gikou. Deti sa od zamest-
nancov mestských lesov do-
zvedeli viac o živote zvierat 
v obore a zároveň si pri príle-
žitosti Medzinárodného dňa 
stromov vyskúšali sadenie 
mladých smrekov a borovíc. 
Na odrastenejšie stromy sa 
podarilo nainštalovať aj zo-
pár nových kŕmidiel pre vtá-
čiky, ktoré si tam hneď našli 
niečo pod zobáčik. 

Žiaci napokon navští-
vili historický ovocný sad, 
kde pribudli drevené sochy 
banských škriatkov z dielne 
Pavla Hajduka z Michalovej 
a  rovnako nový infopanel 
s  povesťou o  permoníko-
vi Birgejovi, ktorá sa spája 
s históriu baníctva v Brezne. 
Málokto tento príbeh pozná, 
preto ho miestna samosprá-
va chcela takýmto spôsobom 
priblížiť všetkým návštevní-
kom Baniska. Do budúcna 
tu navyše plánuje doplniť 
ďalšie zaujímavé prvky ako 
včelársky chodník, ktorý je 
už v realizácii, vodnú nádrž, 
na ktorú je spracovaný pro-
jekt, a rovnako aj výbeh pre 
psíkov.

 (eš)

Mestské lesy svoju prvú úrodu medu 
darovali škôlkarom a seniorom

FOTO: MB

FOTO: MB
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Účastníci lampiónového sprievodu poslali 
pozdrav do neba v podobe veľkého srdca

V Brezne si 104. výročie vzniku Československa 
pripomenuli spomienkovým stretnutím 

Po dvojročnej prestávke 
sa v  Brezne opäť uskutoč-
nil lampiónový sprievod. 
Tentokrát sa spomienková 
akcia niesla vo vynovenom 
štýle, rodiny s  deťmi na 
námestí rozsvietili veľké 
srdce, ktorým zaslali po-
zdrav do neba všetkým zo-
snulým. Nechýbali súťaže 
a pestrý kultúrny program. 

Pred dušičkovým obdo-
bím na námestí vládla úcta 
a pokora. 

Svetielka rozžiarili úsmev 
na tvári hlavne deťom

Vo štvrtok 27. októbra sa 
už po siedmykrát konalo 
podujatie, ktoré opäť orga-
nizovali Monika Medveďová 
a Marek Poliak v  spoluprá-
ci s  mestom. V  porovnaní 
s prechádzajúcimi ročníkmi 
bol tento v  pozmenenom 
štýle. Celé rodiny s  deťmi 
sa stretli pred športovým 
centrom na Ulici Fraňa 
Kráľa, odkiaľ sa v  sprievo-
de s  klasickými svietiacimi 
lampiónmi na paličke alebo 
sviečkami presunuli na ná-
mestie.  Tie si mohli zakú-
piť priamo na mieste zrazu 

alebo si priniesť vlastné. 
Najmenší sa zabavili aj v rôz-
nych súťažiach, za ktoré do-
stali sladkú odmenu.

Veľkým srdcom dojali aj 
potešili 

Lampiónový sprievod 
si ani tento rok nenechalo 
ujsť veľa Brezňanov či ľudí 
z okolia. Ako dodala Moni-
ka Medveďová, opäť to bola 
krásna spomienková akcia 

pre všetky vekové kategórie. 
„Podnety na usporiadanie 
mi dali známi aj neznámi ľu-
dia či učiteľky z materských 
škôl, ktorí mi písali, aby sa 
podujatie konalo. Ďakujem 
všetkým, ktorí prišli medzi 
nás a aj takýmto spôsobom 
sme si mohli spoločne uctiť 
pamiatku blízkych, ktorí nás 
už opustili. Teší ma, že na 
námestí opäť vládla neopa-
kovateľná atmosféra.“

Na rad prišlo aj prekvape-
nie a  s  ním dojímavá chví-
ľa. Organizátori tentokrát 
pred sochou legendárneho 
breznianskeho hrdinu - 
Bomburom pripravili veľké 
srdce zo sviečok, ktoré náv-
števníci zapálili, a  tak sym-
bolicky poslali pozdrav do 
neba. 

Nechýbal kultúrny 
program, piesne a  tance 
v podaní žiakov Súkromnej 
základnej školy Stanislavy 
Skladanej. V  ponuke bolo 
aj občerstvenie, čaj a  káva, 
ktoré ponúkali z okna vyno-
venej zvonice. Nastal čas lú-
čenia so slovami, dovidenia 
o rok. (md)

Mesto Brezno si v piatok 
28. októbra pripomenulo 
104. výročie vzniku Česko-
slovenska. Tento deň patrí 
k najdôležitejším dátumom 
novodobých dejín Sloven-
ska. 

Slávnostný akt v  Brezne 
sa tradične uskutočnil pred 
majestátnou sochou gene-
rála Milana Rastislava Štefá-
nika, ktorý sa spolu s  Tomá-
šom Garrigue Masarykom 
a  Edvardom Benešom vý-
znamne zaslúžil o vznik me-
dzivojnovej Československej 
republiky. 

Nech každý z nás je dnes 
lepší, ako bol včera 

Účastníkom spomienko-
vých osláv sa prihovoril Mi-
lan Kováčik, tajomník miest-
neho klubu Spoločnosti M. 
R. Štefánika, ktorý v Brezne 
vznikol pred šiestimi rokmi 
na základe iniciatívy primá-
tora a  ďalších sympatizan-

tov. Mesto sa tak pripojilo k  
poslaniu združenia, ktorým 
je najmä propagácia života, 
myšlienok a  diela generála 
Štefánika. „Je pre mňa cťou 
predniesť príhovor práve 
v  tento sviatočný deň na 
námestí, ktoré nesie meno 
tohto velikána. Jeho vrchol-
né politické dielo, vznik sa-
mostatného štátu, otvorilo 
cestu k  slobodnej a  demo-

kratickej Slovenskej repub-
like. Dodnes pre nás platia 
jeho slová, že „demokracia 
je organizovaná myšlienka, 
to je idea proti chaosu. De-
mokracia, to znamená mys-
lieť skôr, než jednáš, či tým 
nepoškodzuješ blížneho, 
rodinu, národ, spoločnosť. 
To znamená opanovať svo-
je vášne, nie rozprávať, ale 
problémy riešiť.“ Tieto slová 

sú pre nás povzbudením aj 
v  týchto ťažkých krízových 
časoch, aby sme pri všetkých 
problémoch nezabúdali na 
odkaz prvej Československej 
republiky v  zmysle Štefáni-
kových slov: „Nech každý 
z  nás je dnes lepší, ako bol 
včera a vlasť naša bude veľká 
a slávna.“

Štefánika si študenti 
pripomenuli putovnou 
výstavou

Vznik samostatného 
československého štátu sa 
v  porovnaní so susednými 
Čechmi na Slovensku ne-
oslavuje. Dvadsiaty ôsmy 
október si pripomíname len 
ako pamätný deň. Napriek 
tomu, že 1. januára 1993 sa 
Československo rozdeli-
lo na dva samostatné štáty 
Českú a Slovenskú republi-
ku, naše národy majú k sebe 
stále blízko. V Brezne o tom 
svedčí aj úspešný partnerský 
vzťah s českým mestom No-

vý Bydžov. 
Miestny klub Spoločnosti 

M. R. Štefánika v mesiacoch 
október a november pripra-
vil putovnú výstavu Stopy 
života pre stredné školy 
v rámci regiónu a čoskoro si 
ju budú môcť pozrieť aj žiaci 
základných škôl. Výstava na 
deviatich paneloch predsta-
vuje život a dielo významnej 
osobnosti slovenských dejín 
20. storočia, pútavou formou 
približuje viaceré aspekty ži-
vota významného politika, 
vedca, vojaka a  diplomata. 
Panely charakterizujú či-
norodý, i  keď veľmi krátky 
život uznávaného štátnika, 
ktorý dokázal mimoriadne 
veľa pre slovenský národ. 
Právom môže byť hrdinom – 
vzorom pre mládež. 

Novinkou v  Brezne je aj 
pamätná izba venovaná Šte-
fánikovi, expozícia aj s  ho-
voriacim obrazom na 3. po-
schodí vynovenej mestskej 
veže.  (md)
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Príslušníci mestskej po-
lície dohliadajú na ve-
rejný poriadok v uliciach 
Brezna a  my vás o  tom 
pravidelne informuje-
me.

Alkohol bol tradične 
najčastejšou príčinou zá-
sahov mestských policaj-
tov aj v období od 15. do 
26. októbra. Ich pomoc 
potrebovali podguráže-
né osoby na Baldovskom 
moste, Ulici 9. mája, 
v  Margitinom parku, ale 
aj pri mestskej plavárni 
na Mazorníkove. Okrem 
prasknutého vodovodné-
ho potrubia na Krčulovej 
ulici riešili aj skupinu Ró-
mov, ktorí na súkromnom 
pozemku na Pestovateľ-
skej ulici oberali jablká 
a hrušky. Nazbierané ovo-
cie tam napokon museli 
nechať, keďže hliadke sa 
nepodarilo skontaktovať 
s majiteľom a overiť, či im 
zber skutočne povolil. Zá-
roveň im odporučili, aby 
si nabudúce od vlastníka 
pozemku na tento účel 
vypýtali písomný súhlas.

Príslušníkov MsP pri-
volali aj na Ulicu 9. mája 
na Mazorníkove, kde mal 
neznámy muž pred pa-
nelákovým vchodom biť 
staršiu ženu. Dôchodky-
ňa podľa očitých svedkov 
ležala na zemi a  keď jej 
chceli pomôcť, pribehol 
k nej agresívny chlap, za-
čal ju ťahať po zemi, pri-
čom si udrela hlavu, nadá-
val jej a kopol ju do stehna 
a brucha. Nakoľko sa báli, 
že ublíži aj im, privolali 
hliadku. Tá po príjazde 
zistila, že muž, ktorý mal 
seniorku napadnúť, je jej 
syn. Tvrdil, že mamu ne-
udieral ani nekopal, iba jej 
pomáhal dostať sa domov. 
Policajtov pozval aj do 
bytu, aby sa s ňou poroz-
právali, no keďže nereago-
vala, privolali záchrannú 
službu. 

V  ten istý deň prijali 
oznam, že pred mestským 
domom kultúry sa v od-
padkovom koši nachádza 
ruksak, z ktorého sa ozýva 
zvonenie mobilného tele-
fónu. Snažila sa naň do-
volať matka osoby, ktorej 
batoh patril. Po dohovore 
s hliadkou si ho prišla pre-
vziať na stanicu mestskej 
polície.

 (eš)

MESTSKÁ POLÍCIA 
ZASAHUJE

Vďaka novému projektu vzniknú na 
Horehroní ďalšie pracovné miesta

Štvrtok 20. októbra 2022 
sa zapíše do histórie. Spo-
ločnosť Harmanec-Kuvert 
v  Bujakove slávnostne 
otvorila nový sklad suro-
vín. Realizáciou projektu 
celková výroba papiero-
vých tašiek postupne na-
rastie na 550 miliónov ku-
sov za rok a počet zamest-
nancov sa zvýši na viac ako 
300.

Papierové tašky spoloč-
nosť začala vyrábať v  roku 
2019. Spustenie novej pre-
vádzky bolo odpoveďou na 
silnejúci dopyt zákazníkov 
a predajcov po ekologických 
formách obalových materi-
álov, ktoré postupne nahrá-
dzajú neekologické plastové 
tašky.

Desiatky nových 
pracovných miest

Harmanec-Kuvert ukon-
čil druhú etapu modernizá-
cie výroby, ktorá je postupne 
rozdelená do roku 2024, a na 
ploche 2400 m2 postavil no-
vý sklad surovín. Podľa slov 
prezidenta holdingu Eco-In-
vestment, a. s., Milana Fiľa, 
od roku 2003, kedy vytvorili 
Joint – Venture s nemeckým 
Mayer – Kuvert, do podniku 
investovali takmer 50 mil. 
eur. Investičné náklady na 
realizáciu ďalšej etapy si vy-
žiadali 30 mil. eur. „Celková 
výroba papierových tašiek 
sa postupne zvýši zo súčas-
ných 100 mil. ks/rok na 500 
až 550 mil. ks/rok a k súčas-
ným štyrom strojom pribud-
ne ďalších šesť moderných 
vysokovýkonných. Realizá-
cia projektu poskytne miest-
nym obyvateľom živobytie 
na ďalšie desaťročia. Mno-
honásobné zvýšenie výro-
by prinesie do tohto ťažko 

skúšaného regiónu desiatky 
nových pracovných miest.“ 
Ako pokračoval, v ekológii, 
papieri a  systéme recyklá-
cie vidia budúcnosť. „Tieto 
tašky sú žiadané. Samozrej-
me, musíme nielen vyrábať, 
ale aj získať odbyt. To je pre 
nás všetkých, ktorí tu robia, 
nielen pre obchodné odde-
lenie, veľká úloha.“

Poďakovanie tým, ktorí 
prispeli k realizácii

Harmanec-Kuvert patrí 
medzi najmodernejšie závo-
dy svojho druhu v  Európe. 
„Je za tým nesmierne úsilie, 
veľa práce a obetavosti kaž-
dého jedného zamestnanca. 
Ďakujem celému vedeniu 
spoločnosti, mojim drahým 
kolegom a všetkým pracov-
níkom závodu za ich obe-
tavú prácu. Pevne verím, že 
výrobe ekologických tašiek 
v našom závode sa bude da-
riť aj naďalej,“ dodal Milan 
Fiľo.

Slová vďaky v  slávnost-
ný deň vyjadril aj primátor 
Tomáš Abel, ktorý uvedenie 
do života druhej etapy mo-
dernizácie výroby vníma 
ako ďalší veľký krok vpred. 
„Ďakujem Milanovi Fiľo-
vi, riaditeľovi Júliusovi Er-
nekovi a  celému jeho tímu 
zamestnancov, ktorí v  spo-
lupráci s  naším mestom 
urobili všetko pre to, aby sa 
aj toto dielo podarilo. Som 
nesmierne vďačný, že v  re-
gióne vytvoríme ďalšie pra-
covné miesta pre obyvateľov. 
Spolupráca s  Harmancom-
-Kuvert nie je krátkodobá, 
od roku 2015, kedy som sa 
stal primátorom, intenzív-
ne komunikujeme a verím, 
že aj podporou samosprávy 
môžu vznikať takéto vý-
znamné projekty. Ďaku-
jem za výbornú spoluprácu 
zamestnancom a  vedeniu 
spoločnosti a prajem im veľa 
osobných a profesionálnych 
úspechov.“

Spoločnosť Harmanec-
-Kuvert mestu výrazne fi-
nančne pomáha aj v  iných 
oblastiach, Milan Fiľo osob-
ne podporil krásnu myšlien-
ku zhotovenia pomníka 91 
obetiam druhej svetovej voj-
ny na starom cintoríne, kto-
rý odhalili minulý štvrtok. 
Za vynikajúcu spoluprácu 
s  mestom Brezno, výni-
močný prínos pri vytváraní 
nových pracovných miest 
v regióne a finančnú podpo-
ru v oblasti kultúry a športu, 
primátor Milanovi Fiľovi 
odovzdal ocenenie. Slová 
vďaky boli obojstranné, keď 
prezident Eco-Investment, 
a. s., primátorovi daroval 
malú cenu holdingu, ktorou 
sa mu poďakoval za veľké 
úsilie pre rozvoj breznian-
skeho regiónu.

Energetickú náročnosť 
znížili o polovicu

Papierové tašky nepopu-
tujú len na slovenský či čes-
ký trh. Ten je podľa riaditeľa 
spoločnosti Júliusa Erneka 
veľmi malý. Musia dovážať 
aj do Anglicka, Francúzska 
či Belgicka. Problém nemajú 
ani s obsadením pracovných 
miest. „Záujem je veľký. 
Hlavne preto, že poskytu-
jeme špeciálne podmienky, 
rôzne benefity. Napríklad 
právne či ekonomické služ-
by zadarmo, takisto pobyt 
v  kúpeľoch, odmeny za 
univerzálnosť strojníkov, 
lístky do okolitých lyžiar-
skych stredísk a ďalšie.“ Šéf 
Harmanca nedopustí ani na 
mladých ľudí. „Sú šikovní 
a  inteligentní. Nemajú síce 
potrebné zručnosti, ale nau-
čiť ich, to je našou úlohou.“

Od rozšírenia prevádzky 
neodradila vedenie závodu 
ani energetická kríza, ktorá 
zasiahla aj Harmanec-Ku-
vert, ale v oveľa menšej mie-
re. Problém riešili už pred 
desiatimi rokmi, keď znížili 
energetickú náročnosť o po-
lovicu. „Plánujeme tiež na 
budove umiestniť 500-ki-
lowattovú solárnu elektrá-
reň. Verím, že na budúci rok 
v  marci bude uvedená do 
prevádzky,“ uzavrel Július 
Ernek.

Otvorenie nového skla-
du surovín, ktorý posvätili 
duchovní otcovia, oboha-
til kultúrny program, ako 
i  spev ikonickej piesne na 
Kráľovej holi v podaní Chlo-
pov z Heľpy. (md)
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Dychový orchester Brezno oslávi 
sedemdesiatku jedinečným koncertom

Dychový orchester Brez-
no si zapíše nádherných 70 
rokov od svojho založenia. 
Pri tejto príležitosti v piatok 
4. novembra o 17.00 v mest-
skom dome kultúry uspo-
riada slávnostný koncert, na 
ktorý všetkých srdečne pozý-
va. O  živote oslávenca nám 
porozprávala manažérka ko-
lektívu Diana Račáková. 

Dychový orchester vzni-
kol v roku 1952 pri podniku 
Mostáreň Brezno. Môžete 
priblížiť jeho históriu?

Zakladajúcim členom a di-
rigentom sa na dlhé desaťro-
čia stal Jozef Knoško, ktorý ho 
viedol až do deväťdesiatych 
rokov, kedy dirigentskú tak-
tovku prebral Ivan Sýkorka. 
Ujo Knoško, ako sme ho všet-
ci familiárne nazývali, nad-
viazal na bohaté a dlhoročné 
tradície dychových hudieb 
v  Brezne, ktorých prvá pí-
somná zmienka sa datuje do 
roku 1876, vznikom hasičskej 
dychovky. Ak by sme teda 
chceli hovoriť o celej histórii, 
naša dychovka by dnes mala 
146 rokov. 

Krásny vek. Za tak dlhé 
obdobie sa v  kolektíve vy-
striedalo veľa hráčov. Koľko 
je vás aktuálne? 

Aktuálne máme 40 aktív-
nych hráčov, čo je nádherné 
číslo na dnešnú dobu. 

Aký je záujem mladých ľu-
dí o hranie v dychovej hud-
be? 

Nuž pred 10 - 15 rokmi 
veľmi biedny, ale vďaka za-
nieteným učiteľom v  ZUŠ 
Brezno sa nám darí záujem 
zvyšovať. Je zopár príkladov, 
kedy sa dieťa začalo učiť na 
iný nástroj a  ako druhý tzv. 
obligát si vybralo dychový ná-
stroj, aj pre možnosť účinko-
vať v dychovke :-) Aj preto sa 
snažíme cez projekty v rámci 
podpory mesta Brezno, VÚC 
BBSK prostredníctvom kraj-
ských poslancov postupne 
obnovovať a dopĺňať hudobné 
nástroje a príslušenstvo k ná-
strojom.

V posledných rokoch mô-
žeme sledovať váš vynovený 
repertoár a  príťažlivejšie 
skladby. Jednoducho, každý 
si pri vašej pesničke príde na 
svoje...

Náš repertoár je naozaj ši-
rokospektrálny a snáď okrem 

rap-u v ňom nájdeme zastú-
pené všetky žánre. Nemalú 
zásluhu na tom má aj náš 
dirigent Maroš Švoňava, kto-
rý nám upravuje a  ,,šije“ na 
mieru zaujímavé, príťažlivé 
skladby. Niektoré skladby si 
kupujeme, iné hľadá Ivan Sý-
korka cez rôzne portály ako aj 
sú z nášho bohatého archívu. 
Medzi nami aj publikom sú 
veľmi obľúbené predovšet-
kým filmové melódie a popu-
lárne piesne.

Nacvičili ste aj dva vý-
chovné koncerty, ktoré mali 
na základných školách veľký 
úspech...

Áno, uvedomili sme si ne-
vyhnutnosť výchovy našich 
nasledovníkov - mládeže. 
Pomocnú ruku nám vtedy 
podala riaditeľka ZUŠ Brez-
no Gabriela Pravotiaková 
a v ZUŠ Brezno vznikol det-
ský, dnes už mládežnícky, 
dychový orchester pod vede-
ním Mariána Švoňavu, ktorý 
má úctyhodných 35 detí a za 
sebou nemalé úspechy, už 
dvakrát sa stal majstrom Slo-
venska. Vďaka tejto spoluprá-

ci sa nám podarilo výrazne 
omladiť a  doplniť orchester. 
Kdekoľvek prídeme na vystú-
penie, všade nám v  dobrom 
závidia našich mladých a my 
sa z nich nesmierne tešíme.

Prezraďte, aká ste partia?
Najlepšia aká len môže byť! 

Aj keď by sa zdalo, že v rám-
ci rozdielnosti generácií by 
mohlo dochádzať k  nedoro-
zumeniam, opak je pravdou. 
Ani si nepamätám situáciu, 
ktorú by sme nevyrieši-
li s  úsmevom, nadhľadom 
a  k  spokojnosti. Nielenže sa 
stretávame každý týždeň na 
skúškach, pravidelných a prí-
ležitostných vystúpeniach, 
ale žijeme bohatý komunitný 
život. Spoločné guľáše, ka-
pustnice, punče, stanovačky, 
zabíjačky, zúčastňujeme sa 
na rôznych súťažiach na-
pr. vo varení, pečení harule 
a  pod. Nezabúdame ani na 
našich predchodcov, pravi-
delne každý rok, im chodíme 
zapáliť sviečku, zaspomínať 
- odovzdať našu históriu ďal-
ším generáciám cez úsmevné 
príhody. Navzájom si pomá-

hame, ktokoľvek potrebuje 
pomoc, nastúpime ako partia 
a  pomôžeme. Až k  neuvere-
niu, však? Túto pohodu po-
tom cítiť aj z našich koncertov 
a vystúpení.

V roku 2013 uzrelo svetlo 
svetla vaše prvé profilové 
cédečko. Plánujete vydať aj 
ďalšie? 

Dúfame, že nie prvé a záro-
veň posledné. Príprava cédeč-
ka vyžaduje nemalé financie 
a čas. Pomaly pociťujeme po-
trebu vydať ďalšie, tak snáď sa 
nám to znova podarí.

Zúčastňuje sa na mnohých 
súťažiach, festivaloch. Ktoré 
úspechy vám najviac utkveli 
v pamäti a máte z nich veľkú 
radosť?

Vážime si každé jedno 
vystúpenie, kde sa môžeme 
predviesť. Zúčastňujeme sa 
na pravidelných, ale aj jed-
norazových akciách. Sú to 
predovšetkým vystúpenia 
v  našom domovskom meste 
Brezno. Účinkujeme na fes-
tivale vo Valaskej, ktorý má 
50-ročnú históriu. Najväčší 
úspech v  novodobej histórii 
sme dosiahli v poľskom meste 
Rybník na súťažnom festiva-
le Zlota lira v roku 2018, kde 
sme skončili v zlatom pásme. 
Tento rok sme boli na zájazde 
vo Francúzsku v meste Dena-
in. Všetko sú to pre nás cenné 
skúsenosti a  zadosťučinenie, 
že naša námaha je cenená 
a naše vystúpenia žiadané. 

Na druhej strane, s akými 
problémami ste sa borili naj-
častejšie?

Problémy boli, sú aj budú. 
Asi tým najčastejším ako pri 
všetkých záujmových spol-
koch sú financie a vzhľadom 
k omladeniu našej dychovky 
i odliv hráčov do škôl, mimo 
mesta. Ale sú to vôbec prob-
lémy? Nie je to skôr priro-
dzený vývoj? Dlhodobo sme 
riešili i problém s priestormi, 
ktorý sa nám i vďaka pocho-
peniu zástupcov mesta po-
darilo v  uplynulom období 
čiastočne vyriešiť. Hovoríme 
čiastočne,pretože odkladacie 
priestory na nové nástroje, 
počet hráčov veľkého a  det-
ského orchestra a predovšet-
kým bohatý notový archív, 
ktorý sme za tých nádherných 
sedemdesiat rokov činnos-
ti nazhromaždili, nás nútia 
k  hľadaniu ďalších spoloč-
ných riešení.

Blahoželáme k nádherné-
mu jubileu, ktoré oslávite 
jedinečným koncertom. Na 
aký program sa môžeme te-
šiť? 

V úvode koncertu sa pred-
staví náš hudobný priateľ 
z  rumunského Nadlaku pod 
vedením kapelníka Andreja 
Urama. Po ňom už vystúpi náš 
Dychový orchester a premié-
rovo uvedie aj novú skladbu, 
ktorú nám pre túto príležitosť 
skomponoval gestor dychovej 
hudby na Slovensku Adam 
Hudec. Bude na motívy ho-
rehronských ľudových piesní, 
ale viac prezrádzať nebudem. 
Skladbu príde predstaviť sám 
autor. Srdečne všetkých pozý-
vame na koncert a  tešíme sa 
na spoločné chvíle.

 (md)
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Mesto začalo s výstavbou vlastnej kompostárne

Realizácia cyklotrasy na Švermovej ulici je ukončená

Kompostáreň v  Brezne 
ročne spracuje 3500 ton 
biologicky rozložiteľného 
kuchynského odpadu. Na 
jej výstavbu, ako aj na stroje 
a technológiu, mesto získa-
lo dotáciu od ministerstva 
životného prostredia.

Kompostovanie je pova-
žované za technológiu, ktorá 
významným spôsobom na-
pomáha pri ochrane životné-
ho prostredia.

Mestu sa znížia poplatky 
za uloženie BRKO

Snahou breznianskej sa-
mosprávy je v súlade s plat-
nou legislatívou zabezpečiť 
v rámci zberu komunálneho 
odpadu vyseparovanie biolo-
gicky rozložiteľných zložiek 
kuchynského komunálneho 
odpadu z rodinných a byto-
vých domov a  ich následnú 
ekologickú likvidáciu. Mesto 
pracovalo na tom, aby mohlo 
začať s  výstavbou modernej 
kompostárne a úspech sa do-
stavil. Stavenisko za bývalou 
mliekarňou a súčasnou beto-
nárkou na Mliekarenskej uli-
ci už odovzdalo zhotoviteľovi 
stavebnej firme zo Žiliny. Ide 
o  lokalitu, ktorá je v  územ-
nom pláne Brezna určená na 

funkciu priemyselnej výroby 
a je dostatočne vzdialená od 
najbližšej obytnej zóny. Pred-
pokladaný termín ukončenia 
výstavby je druhá polovica 
roku 2023.

Zo samotného projektu, 
ktorý prinesie výhody pre 
mesto a  jeho obyvateľov, je 
nadšený aj primátor Tomáš 
Abel: „Vďaka dôkladnej se-
parácii znížime percento 
biologicky rozložiteľného ko-
munálneho odpadu (BRKO), 
ktorý sa skládkuje a likviduje 
na miestnej skládke, čím sa 

mestu znížia poplatky za je-
ho uloženie. Ušetrené finan-
cie nám následne pokryjú 
navýšenie cien za prepravu 
odpadu. Kompostáreň je na-
vrhnutá tak, aby všetky v nej 
uskutočnené procesy boli 
environmentálne najvhod-
nejšie a  najefektívnejšie na 
dosiahnutie zvýšenia miery 
zhodnocovania BRKO.“

Kompost bude slúžiť 
ako kvalitné organické 
hnojivo

Na výstavbu kompostárne, 

ako aj na stroje a  technoló-
giu, mesto od Ministerstva 
životného prostredia SR 
získalo nenávratný finanč-
ný príspevok vo výške 2 374 
912,89 eura, pričom povinné 
5 % spolufinancovanie pred-
stavuje sumu vo výške 124 
995,42 eura.

Podľa slov riaditeľa Tech-

nických služieb Lukáša Jere-
miáša, ako prvé príde na rad 
odstránenie náletových dre-
vín, zrovnanie terénu na po-
žadovanú úroveň, prípojky 
inžinierskych sietí a následne 
zemné práce a zakladanie.

A  na akom princípe bu-
de zariadenie fungovať? 
„V  kompostárni prebehnú 
procesy vytriedenia, drve-
nia, spracovania a  uloženia 
na základky, kde sa postup-
ne vytvorí kompost, ktorý 
využijeme ako kvalitné or-
ganické hnojivo na potrebné 
úpravy mestskej zelene. Celý 
proces vzniku kompostu bu-
de výrazne kratší, čo umožní 
rýchlejšiu výmenu materiálu 
v kompostárni.“

Zber BRKO z domácností 
Technické služby zabezpečia 
prostredníctvom zberných 
nádob. „Odpad bude sústre-
dený v  hnedých zberných 
nádobách na BRKO vo všet-
kých stojiskách pri bytových 
domoch, pričom zbierať 
a  následne zvážať do kom-
postárne ho budeme dvakrát 
do týždňa.“ (md)

V  rámci projektu budo-
vania mestských cyklotrás 
breznianska samospráva 
obnovuje chodníky, ktoré 
budú slúžiť pre chodcov aj 
cyklistov. Finálnej verzie 
sa už dočkala cyklotrasa na 
Švermovej ulici, ktorej rea-
lizácia začala na jeseň mi-
nulého roka s  prestávkou 
cez zimné obdobie.

Brezno má ďalšiu peknú 
hlavnú ulicu s  novým cyk-
lochodníkom aj chodníkom 
pre chodcov, s  napojením 
na školy, inštitúcie, obchody, 
prácu a  ďalšie hlavné ťahy 
cyklochodníkov.

Pribudlo aj nové 
osvetlenie a mobiliár

Chodník na Švermovej 
ulici pre peších má šírku 1,5 
m, pred Základnou školou 
Pionierska 2 je pre zvýšený 
pohyb detí v šírke 2 m. V ce-
lom úseku je riešený ako bez-
bariérový a  od cyklochod-
níka, ktorého šírka je 2,5 m, 
je vyvýšený. Pred mestským 
domom kultúry je jednoú-
rovňový spolu s cyklotrasou, 

takisto aj v  úseku od pošty 
po križovatku s  Rázusovou 
ulicou, kde sa výškové rozde-
lenie zrušilo pre veľký počet 
vjazdov do nehnuteľností.

Ako informovali z  inves-
tičného odboru, na novom 
chodníku pribudlo dopravné 
značenie, lavičky, smetné ko-
še a  prístrešok autobusovej 
zastávky. „Od Billy po kul-
túrny dom aj nové osvetle-
nie, pretože daný úsek je od 

cesty pre motorové vozidlá 
oddelený zeleným pásom so 
stromami. Vo zvyšných úse-
koch sa osvetlenie nenavr-
hovalo, nakoľko tu postačuje 
osvetlenie z hlavnej komuni-
kácie.“

Cyklokrižovatka 
s odbočovacími pruhmi

Novinkou v  meste je kri-
žovatka s  odbočovacími 
pruhmi pred poštou na Ulici 

B. Němcovej, pribudli tiež 
madlá, aby cyklisti mohli 
bezpečne zastaviť v  mieste 
cyklokrižovatky počas dáva-
nia prednosti v jazde protii-
dúcim cyklistom. Križovatka 
bude do budúcna spájať cyk-
lotrasy na uliciach Pionier-
ska a B. Němcovej.

Ako dodali z investičného 
odboru, výstavba cyklotrasy 
C2, C5, C10 pokračuje, pri-
čom C10 začína na chodní-

ku pod Lidlom s  pokračuje 
v  smere do mesta, chodní-
kom Hradby, popred EBG, 
Školskou ulicou a končí pri 
klube Bombura. „V  rámci 
výstavby realizujeme roz-
šírenie chodníka a  úpravu 
autobusovej zastávky oproti 
Pointu.“ (md)

FOTO: MB

FOTO: MB FOTO: MB
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Tridsaťročná Alex (Hana Vagnerová) neprežíva práve šťastné obdobie s 
priateľom a keď stretne staršieho charizmatického Alberta (Marek Vašut), 
podľahne jeho šarmu. Okamžite sa zamiluje, ale čoskoro narazí na jeho 
tvrdú škrupinu. V tej chvíli prichádzajú na pomoc jej kamarátky a vymyslia 
na Alberta pascu, do ktorej sa postupne chytá... avšak osud sa občas so 
vzťahmi zahráva a prináša prekvapenia. Osobitá vzťahová komédia s 
hviezdnym hereckým obsadením a množstvom slovného aj situačného 
humoru.

Romantický/Komédia, CZE, 105 min., originálna verzia, MP12

Za všetkým hľadaj ženu

5.11.2022, Sobota, 19.00 vstupné: 6,00 €

Digitalizáciu kina Mostár
Brezno finančne podporil

kino Mostár
kino.brezno.sk �

KINO MOSTÁR NOVEMBER 2022

Zmena programu vyhradená!

Rodinný film Cirkus Maximum je založený na príbehu rozporu dvoch 
bratov a ich otca. Do cirkusovej rodiny prichádza nová doba a tak, keď 
sa otec Ferdinand, principál, trpko posťažuje, že predtým cirkusy 
držali pokope ako rodina, dnes rodina držiaca pokope je ako 
cirkusová atrakcia. Všetci sa musia zamyslieť nad tým, ako zachrániť 
medzinárodný cirkusový festival a vlastne aj Cirkus Maximum…

Komédia, CZE, 97 min., originálna verzia, MP15

Cirkus Maximum

13.11.2022, Nedeľa, 18.30 vstupné: 6,00 €

Náhoda spojí dve deti z úplne odlišných svetov. Erik, ktorý nemá vôbec nič 
a Lucka, ktorá ma zdanlivo všetko sa uprostred noci vyberú po stopách 
Ježiška. V tú noc sa im splnia všetky priania, lenže nie úplne tak, ako to 
očakávali.

Rodinný, HRV/SVK/SVN, 86 min., slovenský dabing, MP7

Čiapka

vstupné: 6,00 €6.11.2022, Nedeľa, 16.00

Romantická gangsterka z Novohradu a Malohontu, krajiny nikoho, 
stratenej v čase kdesi na juhu Slovenska. Osem kapitol o tom, prečo sa báť 
ľudí, ktorí vám podajú pero a povedia: Stačí podpísať. O tom, ako dokáže 
nečakaná láska strpčiť zločincom pokojný život a kam až dokážu súdni 
ľudia zájsť, ak ich prerastie pýcha. No a nakoniec o tom, že hrdina je ten, kto 
sa nebojí smrti, ani keď zomrie posledná nádej.

Komédia, SVK, 94 min., originálna verzia, MP15

Čierne na bielom koni

11.11.2022, Piatok, 19.00 vstupné: 6,00 €

Irina je ukrajinská slobodná matka žijúca v malom českom meste. Jej celý 
život sa zrúti ako domček z karát, keď sa dozvie, že jej syna Igora surovo 
napadli. Po prebudení z narkózy Igor vypovedá, že ho napadli Rómovia. 
Irinin boj za spravodlivosť mobilizuje celú spoločnosť. Ako sa stupňuje 
nenávisť a útoky voči Rómom, Igor sa rozhodne, že mame povie, čo sa v tú 
osudnú noc naozaj stalo.

Dráma, CZE/DEU/SVK, 92 min., originálna verzia, MP12

Obeť

vstupné: 6,00 €10.11.2022, Štvrtot, 18.30

Mladý pár cestuje na odľahlý ostrov, aby navštívil a zažil exkluzívnu 
reštauráciu, kde šéfkuchár pripraví bohaté menu s niekoľkými šokujúcimi 
prekvapeniami.

Horor/Triler, USA, 107 min., slovenské titulky, MP15

Menu

17.11.2022, Štvrtok, 18.30 vstupné: 6,00 €

Najpevnejšia sieť je Tvoja rodina. Websterovci sú pavúčia rodina ako každá 
iná, a predsa sú výnimoční. Školáčka Lili už zažila viacero dobrodružstiev, 
ale teraz príde to najväčšie a najnebezpečnejšie: stretnutie s človekom! 
Ona, malá pavúčica, sa skamaráti s veľkým dievčatkom z ľudského sveta. 
Spolu zistia, čo je pri skutočnom priateľstve dôležité.

Animovaný/Rodinný, SVK/CZE, 69 min., originálna verzia, MP

Websterovci vo filme 

vstupné: 6,00 €13.11.2022, Nedeľa, 16.00

Kamil Holán je aktuálne jedným z  najlepších českých motocyklových 
pretekárov na prírodných okruhoch. Napriek tomu jeho materiálne možno-
sti a  zázemie ani zďaleka nedosahujú úroveň svetových jazdcov. Na 
najťažších roadracingových tratiach ako je Isle of Man je však schopný sa 
im vyrovnať. Dokumentárny portrét rozpráva príbeh o mužovi z obyčajných 
pomerov, ktorý podľahol vášni rýchlosti a podriadil jej svoj život i telo. Plná 
šesť znamená moment, keď motocykel dosiahne svoj limit a ide na šiesty 
stupeň maximálnej rýchlosti. Pohľad do každodennosti extrémneho 
pretekára odkrýva silu nečakaných podmienok úspechu. Dokážeme 
pochopiť, čo vrcholový športovec získava nasadením života a čo vyžaduje a 
prináša prekonávanie limitov?

Dokument, CZE, SVK, 80 min., originálna verzia, MP12

Plná 6

vstupné: 6,00 €6.11.2022, Nedeľa, 18.30
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Naše životy skončia... (Dokončenie v tajničke). 
Správne riešenie krížovky zašlite na adresu Brezňan – mestské noviny, Námestie gen. M. R. Štefánika 1, 977 01 Brezno, 

alebo vhoďte do schránky vo vestibule mestského úradu do 8. novembra. Výherca získa darčekové predmety od mesta Brezno. 
Z riešiteľov minulej krížovky sme vyžrebovali Mirku Vlčkovú z Brezna. Blahoželáme! Výhru si vyzdvihnite v redakcii. 

Autor:          
PK

vymretý indián
čínske mužské 

meno

cudzia 
predpona 
(osem)

časť nábytku pracuj s pluhom rob ryhy, ry kunovitá šelma ničila ohňom ruská rieka fáza spánku teraz, práve komu patriaci

Imrich (dom.)
prístav              
býk po 

španielsky

odkáž dedičstvo    
kladný 

výsledok, 
úspech

T5
veľká nádoba 

na varenie
oslab, naruš    

1000 kg T3 Viliam (dom.)

číslovka

odroda nikelínu                  

T2 dážď (angl.)    
roztápa

prípravný výbor              
naša rieka

EČV Dolného 
Kubína

kyslá pochutina    
vrkoče

revízny lekár    
láska (angl.)

číslovka   
kartársky výraz

predmet
organická 
zlúčenina     

vám patriaci

prací prášok    
dar nevesty

patriaci Aďovi

patriaci apovi   
vyšetrenie 

ultrazvukom 
(hov.)

značka 
čerpacích staníc    

krmovina     

český traktor

cestovný doklad                  

T1 trieska      
sušienka

astát (chem.)  
jagot zinok (čes.)

zostatok
tal. energ. 

gigant        
sníval

ampérzávit    
vnímanie 
zrakom

Eurotunel (skr.)
Inesa (dom.)   
súvisiaca s 

lipou

postav 
opevnenie      

ohorok

telefón (skr.)
oblok       

oprávnenie, 
právo

Ázia (nem.)     
odevný podnik 

v Trenčíne

jeden po rusky združené inkaso                         
krík

Kernel Dnes. 
Max. Entropy    

zosilnený český 
zápor

prasačí nos
český maliar   

strýko po 
taliansky

kód estónskej 
koruny      

kyanid draselný 
(vz.)

Pomôcky: 
OLON, ICN, 
ZIO, ARIT

Horská služba
orezanie     

Okresná liga

ruský 
revolucionár     

Ťažké 
strojárenstvo

argón (chem.)
citoslovce 
smiechu

T4
sláčik hriadeľka talianska rieka
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Stláčajme odpAD!
UšetrímE MiEsTo nIelEN v kontajNeri 

STLÁČANIE ODPaDU PRED VYHODeNÍM = ČISTEJŠÍ VZDUCH!

wWW.triedImE.sk wWW.envipak.sk wWW.vezmisI.ma

3. DodržiavAjte fArEbnú aBecEdu triEDenIa: 
sklu patrí zelEná, paPieru modRá, plastom žLTá, kOvom čerVEná a NápojOvým 
kartónom ORANžOvá farbA. NApovie Vám aj oznAčeNiE Na obAle: 

...
Riaďte sA prAvidlamI sVojeJ ObcE.

1. Snažte sA odpaD netvOriť Vôbec.

Len vytriEdENý oDpaD sA dá zhoDnOtiť a recyklovAť.4.

2. ZálohOvané ObAly NepatriA do kOša, vráťte ich do preDajnE.

TrieďtE odpaD, OPlAtí sa To. ZA vytriedEný oDpaD ObčAn Neplatí, 
jeho zbEr HRadiA výrobcOVia pROstrednícTvom OZV ENvI - PAK.

5.

AK SPRáVNE

SVET Je KRAjŠí

TRIEDIME

SKLO PAPIER PLASTY KOVY VKM

Majte nA pAmäTi Nasledovné praVidlá 
a informujte O nich aj svoJich Občanov.

•  NestlačEný odpAD zbytOčne ZaBErá vEľA miesta A v konečNOm dôslEDku zberová spOlOčnoSť 
odváža VzDuch. Platí To nAjmä pre Plastové fľAše, kartónové KRabice čI plEChovky. 
Preto jE vEľmi dôležIté obaL pred vyhoDEním stlačiť A zmenšIť jEho ObJem. 

•  Do nádOby s oBjemOM 1100 l sa zmeStí priblIžne 733 stlačených 1,5-litrových PET fliaš. Ak by 
sme ich vyHodIli nestLačENé, zmestilo by Sa Ich tAm len 200. To je takmEr šTvoRnásObNe mENEj.

•  Ak sa odpAD PreD vyhodEním Nestlačí, konTAjNer či vREcE sa plniA rýchLejšiE 
a ďAlší odpaD sA už do nich NezmEstí.

•  Čím viac odpADu sa zmeStí do kOnTajNerA AlEbo vReca, tým viAc sa zníži INterval zVoZu. 
MenEj Jázd ZNamená čistEjší vzduch.

Brezňania opäť dokázali, že chcú mať zelenšie mesto

Obyvatelia, ktorí sa zapojili do výzvy mesta, 
si už môžu prevziať ovocné stromy

Už po tretíkrát mali oby-
vatelia horehronskej met-
ropoly možnosť zapojiť sa 
do iniciatívy Spoločne za 
zelené mesto a vlastnoručne 
tak skrášliť okolie svojich 
bytových domov na náklady 
samosprávy.

Okrem rastlinného sorti-
mentu bolo tentokrát v  po-
nuke aj záhradné náradie.

Takmer 700 bytov
Mesto Brezno prostredníc-

tvom svojej neziskovej orga-
nizácie Brezno pre občanov 
v polovici októbra vyhlásilo 
už tretí ročník výzvy Spoloč-
ne za zelené mesto, ktorej cie-
ľom je zapojiť do revitalizácie 
verejných priestranstiev aj 
vlastných obyvateľov. Spolo-
čenstvám bytov, ktoré do 26. 
októbra na výzvu zareagova-
li, mestská neziskovka zaplatí 
nákup vybraného záhrad-
ného sortimentu, ktorým si 
svojpomocne skrášlia svoje 
sídliskové predzáhradky. Zá-

ujemcovia mali tentoraz na 
výber rôzne druhy ovocných 
krov, ale aj záhradné náradie 
ako hrable, nožnice či rýle. 

Do aktuálnej výzvy sa za-
pojilo 24 bytových spolo-
čenstiev s takmer 700 bytmi, 
pričom na jeden prináleží 

suma 7 eur. Úlohou obyva-
teľov teraz je, aby si prevzali 
potrebný materiál a pustili sa 
do revitalizácie nimi prefero-

vaných zelených plôch pred 
svojimi bytovými domami.

Kde, kedy a dokedy
Postup je jednoduchý. Zá-

stupcovia vlastníkov bytov si, 
podobne ako v predchádza-
júcich ročníkoch, vyzdvihnú 
obálky s  pokynmi v  klient-
skom centre mestského úra-
du pri priehradke č. 3. Po po-
tvrdení predloženého formu-
lára im následne v Breznian-
skom záhradnom centre na 
Ulici Fraňa Kráľa vydajú 
vybraný sortiment v hodno-
te, na ktorý majú na zákla-
de počtu zapojených bytov 
nárok. Prevziať si ho môžu 
najneskôr do 15. novembra 
2022 počas pracovných dní 
od 8.00 do 17.00. Samotnú 
výsadbu je pritom potrebné 
zrealizovať do 18. novembra 
tohto roka. Všetky zrevitali-
zované predzáhradky budú 
následne zdokumentova-
né a  zverejnené na webovej 
stránke mesta a  sociálnych 
sieťach. (eš)

Majitelia rodinných do-
mov v Brezne mali možnosť 
zapojiť sa do druhého roč-
níka mestskej výzvy Strom 
do domu. Projekt sa opäť 
stretol s  veľkým záujmom 
verejnosti.

 
Zapojilo sa takmer 300 
Brezňanov

Mesto začiatkom októbra 
spustilo druhé kolo výzvy 
určenej majiteľom rodinných 
domov v Brezne. Počas dvoch 
týždňov sa tak mohli zapojiť 
do projektu Strom do domu 
a  prostredníctvom elektro-
nického formulára alebo 
osobne požiadať o bezplatné 
dodanie jedného z  dvanás-
tich druhov ovocných stro-
mov podľa vlastného výberu, 

ktorý si následne vysadia na 
svojom pozemku.

Projekt mestskej nezisko-
vej organizácie Brezno pre 

občanov sa stretol so záuj-
mom verejnosti, keď radni-
ca zaevidovala celkovo 296 
žiadostí. Najviac z  nich sa 

rozhodlo pre broskyňu Re-
adhaven (40), marhuľu Har-
cot (36), hrušku Konferencia 
(35), čerešňu Regina (30), 
slivku Čačanská lepotica 
(26), jabloň Gala (26), za ni-
mi nasleduje jabloň Rubino-
la (24), hruška Wiliamsova 
(21), slivka Jojo (21), ringlota 
Althanova (17), čerešňa Bur-
lat (10) a višňa Keleris (10).

Dreviny je možné 
vyzdvihnúť 
do 7. novembra

Samospráva na základe vý-
sledkov výberového konania 
na dodávateľa ovocných stro-
mov spomedzi troch uchá-
dzačov vybrala Breznianske 
záhradné centrum, pričom 
kritériom na splnenie pod-

mienok bola najnižšia cena 
za sortiment s DPH.

Žiadatelia si ovocné stro-
my môžu prevziať od pon-
delka do piatka v čase od 8.00 
do 17.00 v Breznianskom zá-
hradnom centre na Ulici Fra-
ňa Kráľa 29 do 7. novembra. 
Stačí sa preukázať dokladom 
totožnosti.

Každý majiteľ dostane 
k  svojmu stromu stručný 
manuál s podrobnými infor-
máciami, ako sa treba o nový 
prírastok v  záhrade starať. 
A  aby mesto vedelo, ako sa 
zelenému darčeku novým 
majiteľom darí, fotodoku-
mentáciu zasadeného strom-
čeka treba zaslať na adresu: 
iveta.kurekova@brezno.sk.

 (md) 

FOTO: MB

ILUSTRAČNÉ FOTO: PIXABAY
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Slovnaft Cup – 4. kolo
FK Brezno – MŠK Púchov 
1:3 (0:2), gól Brezna: Illia 
Pieshykov (PK), rozhodca: Mi-
chal Čiernik, 728 divákov.

V predposlednú októbrovú 
stredu mali diváci možnosť 
vidieť konfrontáciu mužstiev, 
kde rozdiel predstavoval na 
papieri štyri ligy. Futbalisti 
Brezna svojou bojovnosťou 
a  nasadením tieto papierové 
rozdiely zmazali a bol to vskut-
ku vyrovnaný zápas. Hosťom 
pomohol krásny rýchly gól 
na začiatku stretnutia, aby sa 
upokojili. Keby však domáci 
svoje šance z  konca prvého 
a  začiatku druhého polčasu 

premenili, mohli prepísať his-
tóriu breznianskeho futbalu. 
„Najdôležitejšie na tomto zá-
pase bolo, že sme sa súpera ne-
zľakli, hrali sme to, čo na tré-
ningoch a zápasoch trénujeme 
a tiež to, že viac ako 700 ľudí si 
našlo cestu na futbalový šta-
dión v Brezne a videlo výborný 
futbal,“ skonštatoval prezident 
FK Brezno Miroslav Baran. 

Pred samotným zápasom 
ešte ocenili aj dvoch súčasných 
trénerov klubu, Ivana Dubí-
nyho a  Vladislava Koštiala, 
ktorí robia pre futbal v Brezne 
mimoriadne záslužnú prácu 
a v tomto jesennom období 
navyše obaja oslavujú narode-
niny.

VI. liga - 13. kolo
MFK Krupina - FK Brezno 
2:2 (1:1), góly Brezna: Traj-
teľ, Baník, rozhodca: Roman 
Debnár, 70 divákov. (fkb)

1. Sásová 13 9 2 2 39:16 29
2. BREZNO 12 8 3 1 39:15 27
3. Osrblie 12 7 2 3 32:16 23
4. Selce 13 6 3 4 35:26 21
5. Hliník n/Hr. 12 6 2 4 35:30 20
6. Priechod 12 6 2 4 27:24 20
7. Bacúch 12 4 6 2 26:25 18
8. Hrochoť 13 5 2 6 31:40 17
9. Jakub 12 5 0 7 25:32 15
10. Dudince 12 4 2 6 16:18 14
11. Dobrá Niva 13 4 1 8 23:39 13
12. Hriňová 12 3 2 7 18:23 11
13. Krupina 13 3 2 8 21:37 11
14. Sliač 13 1 3 9 21:47 6

FK BREZNO INFORMUJE

NOVINKY HK BREZNO

Vlci zo Žiliny boli 
nad rytierske sily

Klub biatlonu Brezno sa 
pripravuje na zimnú sezónu

Hokejisti HK Brezno 
Knights prehrali v  zápa-
se 11. kola Tipos SHL na 
domácom ľade proti Žili-
ne 1:5. Jediný gól rytierov 
vsietil Gabriel Olejník.

Prvý gól v  zápase padol 
do siete domácich, keď vo 
vlastnej presilovej hre in-
kasovali z hokejky Michala 
Kluku v 15. minúte. Do zá-
pasu ich vrátil gól v druhej 
tretine, ktorý strelil Gabriel 
Olejník. Vyrovnaný stav 
zostal do 38. minúty. Do 

vedenia sa opäť dostali 
hráči Žiliny, keď svoj prvý 
gól v  zápase strelil Matej 
Macek. Tretia tretina pre 
breznianskych hokejistov 
nezačala dobre, keď im 
súper po dvoch rýchlych 
góloch výrazne odskočil. 
Žilina si napokon poistila 
víťazstvo aj piatym gólom, 
ktorý padol v  53. minúte 
z  hokejky Mateja Maceka. 
Po 11. kole sa rytieri nachá-
dzajú na jedenástom mieste 
so ziskom siedmich bodov. 

 (hkb)

Po ukončení letnej sezó-
ny, ktorá bola zakončená 
majstrovstvami sveta na 
kolieskových lyžiach, začala 
v Klube biatlonu Brezno prí-
prava na novú zimnú sezónu 
v biatlone. Začiatok prípravy 
sa niesol v domácom pros-
tredí na novej dráhe v Osrb-
lí, po ktorej nasledovalo 
vycestovanie do vysokohor-
ského prostredia v  Livigne. 
V  súčasnosti sú biatlonisti 
z  Brezna už aj po absolvo-
vaní sústredenia na ľadovci 

Dachstein v  Rakúsku. Vo 
výborných podmienkach 
nalyžovali množstvo kilo-
metrov na snehu. Príprava 
športovcov by nebola možná 
bez podpory mesta Brezno 
a taktiež Banskobystrického 
samosprávneho kraja, kto-
rí podporili Klub biatlonu 
Brezno prostredníctvom 
dotácií. Sezóna odštartu-
je začiatkom decembra na 
juniorskom IBU pohári v ta-
lianskom Martelli. 

 (mm)
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Rozdiel štyroch líg na trávniku nebolo vidieť
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